

WORLD INTELLECTUAL PROPERTY
ORGANIZATION

世界知识产权组织



ORGANISATION MONDIALE
DE LA PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE

المنظمة العالمية للملكية الفكرية


ORGANIZACIÓN MUNDIAL
DE LA PROPIEDAD INTELECTUAL

ВСЕМИРНАЯ ОРГАНИЗАЦИЯ
ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ СОБСТВЕННОСТИ

C. N 2871

-04

The Chair of the Coordination Committee of the World Intellectual Property Organization (WIPO), Mrs. Hilde Skorpen, presents her compliments and has the honor to refer to Circular N. 2833, dated November 13, 2007, inviting candidates for nomination to the post of Director General of WIPO.

A copy of the letter from His Excellency Mr. Sergey Lavrov, Minister for Foreign Affairs of the Russian Federation, proposing the candidacy of
./ Mr. Boris P. Simonov for the said post is enclosed. 

February 12, 2008

Enclosure: Letter of His Excellency the Minister for Foreign Affairs of the Russian Federation

Non-official translation

Moscow, February "12", 2008

Dear Madam Chair,

Referring to the Circular letter CN 2833-04 of November 13, 2007, regarding the beginning of the process for nominating and appointing Director General of the World Intellectual Property Organization (WIPO), I have the honour to inform that the Government of the Russian Federation proposes the candidature of Mr. Boris P. Simonov, Director General of the Federal Service for Intellectual Property, Patents and Trademarks of the Russian Federation, to the post of WIPO Director General.

Please find attached the curriculum vitae of Mr. Boris P. Simonov.

Respectfully yours,

S. Lavrov

Mrs. Hilde J. Skorpen,
Chair of the Coordination Committee
of the World Intellectual
Property Organization,
Geneva



19.02.08 09:40

РОССИЙСКАЯ ФЕДЕРАЦИЯ
МИНИСТР ИНОСТРАННЫХ ДЕЛ

Москва, "12" февраля 2008 года

Уважаемая г-жа Председатель,

Ссылаясь на циркулярное письмо CN 2833-04 от 13 ноября 2007 года относительно начала процесса выдвижения и назначения Генерального директора Всемирной организации интеллектуальной собственности (ВОИС), я имею честь сообщить, что Правительство Российской Федерации предлагает кандидатуру Б.П.Симонова, Руководителя Федеральной службы по патентам и товарным знакам, на пост Генерального директора ВОИС.

Биографические данные Б.П.Симонова прилагаются.

С уважением,

С.ЛАВРОВ

Г-же Хильде Дж.Скорпен,
Председателю Координационного комитета
Всемирной организации
интеллектуальной собственности,
г.Женева

CURRICULUM VITAE

DR. BORIS PETROVICH SIMONOV

*Director General
The Federal Service for Intellectual Property, Patents and Trademarks
(ROSPATENT)*

Dr. Simonov was born on August 6, 1953 in the city of Syzran, Russia.

ACADEMIC DISTINCTIONS

Primary/secondary school in 1970.

Moscow Energy Institute (university level entity in international educational system specialized in power engineering) in 1975 (Honours).

R&D section of Moscow Energy Institute (associated professor).

Master in Technical Science in 1980.

Doctorate (PhD) in Technical Science in 2003.

Doctorate Thesis: "Aerodynamic of turbo machinery"

PROFESSIONAL INTERESTS

Commercialization of intellectual property as a locomotive of economic development worldwide.

Development of the innovation system, activating the process of modernization of industry and commercialization of R&D results in Russia and worldwide.

Languages

Russian, English (good knowledge)

Teaching

Associated professor in mechanics and strength of the materials, Moscow Energy Institute (1980-1991)

Lecturer in commercialization of intellectual property, Moscow State Institute (university level entity) of Intellectual property (2007 - till present time)

AWARDS

The "Badge of Honor" Medal (1984)

The Russian Government Prize for development and introduction of the new technologies (1998)

EXPERIENCE

Professional

Head of the Joint Stock Company “ENTECH”, dealing with the development and integration of modernized equipment for power stations and innovation technologies (1991-1996).

The Director General of the non commercial partnership “Innovation Agency” aimed at creation of the friendly climate for commercialization of intellectual property of scientific and innovation organizations and firms (1998-2003).

The Director of the Innovation Development Department of Russian Ministry of Industry, Science and Technologies (2003-2004).

The Director General of the Federal Service for Intellectual Property, Patents and Trademarks – ROSPATENT (2004-till present time).

Special

The Head of Russian delegation to WIPO General Assemblies’ series (2004-till present time)

The Chair of WIPO SPLT Committee (2005)

The Chair of the Executive Committee of the Bern Union (2005-till present time)

The Plenipotentiary Representative of the Russian Federation in:

- the CIS Interstate Council on the protection of industrial property
- the Working Commission of CIS states-members of the Agreement on cooperation in preventing IPR infringements
- the Administrative Council (the highest governing body) of the EuroAsian Patent Organization

The Head of Russian Delegation to Global Congress on combating counterfeiting and piracy (2007-till present time)

The Russian coordinator of the initiatives on IP topics within G8 (2005-till present time)

The Head of Russian delegation at negotiations within the Russia-US working group on intellectual property directly connected with the Russian accession to the WTO (2004-2006).

The Russian coordinator at negotiations between Russia and EU on IP matters within the process of establishment of the Common Economic Space between Russia and EU

Judicial Experience

In the line of duty taking decisions on IP-related disputes considered by the Chamber of Patent Disputes (2004 – till present time)

Projects and Documents

Formulated and negotiated projects relating to cooperation in the area of intellectual property within, *inter alia*:

- G8 IP experts working group,
- the Russia-US working group on intellectual property directly connected with the Russian accession to the WTO,
- the negotiations between Russia and EU are being conducted on IP area within the process of establishment of the Common Economic Space between Russia and EU,
- CIS,
- EuroAsian Patent Organization

Organized annual international conferences of ROSPATENT, various seminars, workshops and roundtables on IP issues and presented lectures

Participated in drafting Russian laws in IP area and drafted corresponding by-laws

Managed and supervised projects executed by WIPO in Russia and by ROSPATENT in CIS countries

Drafted and negotiated the legal documents within CIS

International duties

Represented the Russian Federation, in various international events, including:

- the annual European Patent Forum,
- the annual ceremony of the “European Inventor of the year”
- the annual conference “Patinova”.

The head of Russian delegations at negotiations with patent authorities of foreign countries.

PUBLICATIONS

Dr. Simonov has over 40 publications on different IP-related topics.

Among those there are the following:

The new regulating valves, their characteristics and experience of exploitation. Thermal energy, 1995

The perspectives of exploitation of throttling steam allocation in energy steam turbines. Heavy mechanical engineering, 2002

Some opportunities to raise efficiency of steam turbines’ parts. Thermal energy, 2003

The regulating and stop-regulating valves of steam turbines. Moscow Energy Institute, 2006

ARTICLES

Published a number of articles on the most actual issues of intellectual property, including:

Orientating for new knowledge and technologies. Intellectual Property-Industrial Property, 2007

The Silicon Valley has started to speak Russian long ago. New Izvestia, 2006

What has been already introduced could worth millions. Profile, 2005

АНКЕТА

СИМОНОВ БОРИС ПЕТРОВИЧ

*Руководитель Федеральной службы
по интеллектуальной собственности, патентам и товарным знакам
(РОСПАТЕНТ)*

Борис Петрович Симонов родился в августе 1953 г. в г. Сызрань, Россия.

ОБРАЗОВАНИЕ

Окончил начальную и среднюю школу в 1970 г.

Окончил с отличием Московский Энергетический Институт (образовательное учреждение, соответствующее университетскому уровню в международной системе образования и специализирующееся в области энергетического машиностроения) в 1975 г.

Научные разработки в Московском Энергетическом Институте (доцент).

Кандидат технических наук в 1980 г.

Доктор технических наук в 2003 г.

Тема докторской диссертации: «Аэродинамика турбо оборудования».

ПРОФЕССИОНАЛЬНЫЕ ИНТЕРЕСЫ

Коммерциализация результатов интеллектуальной собственности, как движителя экономического развития в мировой экономике.

Построение инновационной системы, активизирующей процессы модернизации промышленности и коммерциализации результатов научно-технических работ в России и за рубежом.

Владение языками

Русский, английский

Преподавательская деятельность

Преподавание по предметам механики и сопротивления материалов, Московский Энергетический Институт (1980-1991).

Преподавание предмета коммерциализации интеллектуальной собственности, заведующий кафедрой Московского института интеллектуальной собственности (2007-н/в).

НАГРАДЫ

Орден «Знак почета» (1984 г.).

Правительственная премия за развитие и внедрение новой техники (1998 г.).

ПРАКТИЧЕСКИЙ ОПЫТ

Глава ЗАО «ЭНТЭК», занимавшейся разработкой и внедрением технических решений при модернизации тепломеханического оборудования теплоэлектростанций и инновационных технологий (1991-1996 гг.).

Генеральный директор Некоммерческого партнерства «Инновационное агентство», целью которого было создание условий и оказание услуг по коммерциализации результатов интеллектуальной деятельности научных организаций и инновационных фирм (1998-2003 гг.).

Руководитель Департамента инновационного развития Министерства промышленности, науки и технологий Российской Федерации (2003-2004 гг.).

Руководитель Федеральной службы по интеллектуальной собственности, патентам и товарным знакам - РОСПАТЕНТ (2004 г. - н/в).

Специальные обязанности

Глава российской делегации на сериях Ассамблей ВОИС (2004 г. – н/в).

Председатель Комитета ВОИС по патентному праву (2005 г.).

Председатель Исполнительного Комитета Бернского Союза (2005 г. – н/в).

Полномочный Представитель Российской Федерации в:

- Межгосударственном Совете по охране промышленной собственности в рамках СНГ,
- Рабочей Комиссии СНГ стран-участниц Соглашения о сотрудничестве по пресечению нарушений прав интеллектуальной собственности,
- Административном Совете (высшем органе) Евразийской Патентной Организации.

Глава российской делегации на Всемирном Конгрессе по борьбе с контрафактной продукцией и пиратством (2007 г. – н/в).

Один из российских координаторов инициатив в рамках «группы восьми» (2005 г. – н/в) по вопросам интеллектуальной собственности.

Глава российской делегации на переговорах с США в рамках российско-американской рабочей группы по интеллектуальной собственности, имеющей непосредственное отношение к процессу присоединения России к ВТО (2004 – 2006 гг.).

Координатор с российской стороны на переговорах между Россией и ЕС по интеллектуальной собственности в рамках построения Единого Экономического Пространства между Россией и ЕС.

Опыт разбирательства споров

В соответствии с должностными обязанностями принимает решения по спорам в отношении объектов интеллектуальной собственности, рассматриваемым Палатой по патентным спорам (2004 г. – н/в).

Проекты и документы

Принимает участие в формулировании и подготовке проектов, связанных с сотрудничеством в области интеллектуальной собственности в рамках:

- рабочей группы экспертов «группы восьми» в области интеллектуальной собственности;
- российско-американской рабочей группы по интеллектуальной собственности, имеющей непосредственное отношение к процессу присоединения России к ВТО;
- переговорах между Россией и ЕС по интеллектуальной собственности в рамках построения Единого Экономического Пространства между Россией и ЕС;
- СНГ;
- Евразийской Патентной Организации.

Организовывает ежегодные международные конференции РОСПАТЕНТА, различные семинары, круглые столы по вопросам интеллектуальной собственности и выступает с докладами.

Принимает участие в подготовке проектов законов по вопросам интеллектуальной собственности и соответствующих нормативных правовых актов.

Руководит и контролирует исполнение проектов, осуществляемых ВОИС в России и РОСПАТЕНТА в рамках СНГ.

Принимает участие в подготовке и переговорах нормативных правовых актов в рамках СНГ.

Другие международные обязательства

Глава российской делегации на мероприятиях, проводимых в рамках:

- Ежегодного Европейского патентного форума;
- Ежегодной церемонии «Европейский изобретатель года»;
- Ежегодной конференции «Patinova»;

Глава российской делегации на переговорах с патентными ведомствами иностранных государств.

ПУБЛИКАЦИИ

Б. П. Симонов имеет более 40 публикаций по разным вопросам интеллектуальной собственности.

Среди которых:

Новые регулирующие клапаны их характеристики и опыт эксплуатации. Теплоэнергетика, 1995.

Перспективы использования дроссельного парораспределения в энергетических паровых турбинах. Тяжелое машиностроение, 2002 .

Некоторые возможности повышения КПД проточных частей паровых турбин. Теплоэнергетика, 2003.

Регулирующие и стопорно-регулирующие клапаны паровых турбин. МЭИ, 2006.

СТАТЬИ

Опубликовал ряд статей по актуальным вопросам интеллектуальной собственности, среди которых:

«Ориентируясь на новые знания и технологии», Интеллектуальная собственность - Промышленная собственность, 2007.

«В Силиконовой долине уже давно говорят по-русски», Новые Известия, 2006 г.

«Миллионы может стоить то, что уже внедрено», журнал Профиль, 2005 г.